
Protokół Nr XXIX/09
z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej

w dniu 5 stycznia 2009 roku

Otwarcia XXIX sesji Rady Miejskiej w Karlinie dokonał  Przewodniczący 

Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Tomasz  Rusiecki  o  godzinie  1400 

w Karlińskim Ośrodku Kultury przy ulicy Szczecińskiej 6 w Karlinie. Powitał 

zebranych  radnych  oraz  zaproszonych  gości  (listy  obecności  załączono  do 

protokołu). 

Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  w obradach  bierze  udział  14  radnych, 

co  stanowi  ustawową  większość  składu  Rady  i  umożliwia  podejmowanie 

prawomocnych uchwał. 

Ad. 1b 

Przewodniczący Rady Pan Rusiecki  stwierdził,  że radni otrzymali porządek 

obrad dzisiejszej sesji i zostały zgłoszone propozycje zmian do tego porządku? 

Ponieważ  nie  zostały  zgłoszone  przedstawił  porządek  i  zaproponował  jego 

przyjęcie  w głosowaniu jawnym.

Porządek  obrad  został  przyjęty  przez  radnych  w  wyniku  jawnego 

i jednomyślnego głosowania.

Porządek obrad:
1. Sprawy regulaminowe:

a) stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Miejskiej.

2. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Karlino  o pracy w okresie 
międzysesyjnym.

3. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Karlino  do 
Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania ,,Siła w Grupie”. 

4. Interpelacje i zapytania radnych.



5. Wolne wnioski i informacje.
6. Odpowiedzi na interpelacje.
7. Odpowiedzi Burmistrza na zapytania i wnioski.
8. Zakończenie XXIX sesji Rady Miejskiej w Karlinie. 

Ad. 1c 

Pan  Tomasz  Rusiecki  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  protokół 

z XXVIII sesji Rady Miejskiej w Karlinie był wyłożony do wglądu w Biurze 

Rady i  zwrócił  się  do  radnych  z  pytaniem,  czy  są  do  jego  treści  uwagi  lub 

wnioski do wniesienia? Ponieważ nie zostały zgłoszone zaproponował przyjęcie 

go w wyniku jawnego głosowania.

Za  przyjęciem  protokołu  głosowało  13  radnych,  nie  było  głosów 

przeciwnych,  1  radny  wstrzymał  się  od  głosu.  Protokół  Nr  XXVIII/08 

z  XXVIII sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej w dniu 19 grudnia 2008 

roku został przyjęty.

Ad. 2

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  przedstawił 

sprawozdanie  o  pracy  Urzędu  w  okresie  międzysesyjnym  tj.  od  dnia 

19 grudnia 2008 roku do dnia 5 stycznia 2009 roku  (informacja załączona do 

protokołu). 

Pan  Jan  Korzeniowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się 

z pytaniem, na jakich zasadach podpisano umowę z Panem Janem Kruszewskim 

na wykonanie prac związanych z utrzymaniem ulic i dróg gminnych?

Pan Marek Lewandowski  Zastępca Burmistrza Miasta  i  Gminy Karlino 

odpowiedział,  że  wykonawca  będzie  telefonicznie  lub  za  pomocą  faksu 
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informowany o potrzebie odśnieżenia poszczególnych dróg. Podkreślił  też, że 

stan dróg gminnych jest znacznie lepszy niż dróg powiatowych.

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino powiedział, że jest 

to okres zimy i nie należy się spodziewać, że rano nie będzie ślisko, trzeba się 

przystosować do panujących warunków pogodowych. 

Pan Andrzej  Solecki  Radny Rady Miejskiej  w Karlinie  stwierdził,  że  nie 

powinno  być  takich  sytuacji  kiedy  mróz  trzyma  od  trzech  dni,  a  drogi 

powiatowe nie są odśnieżane, przejazdy kolejowe są w bardzo złym stanie, nie 

można przejechać, nie można ruszyć tak bardzo są oblodzone. Kto odpowiada 

za odśnieżanie przejazdów?

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino odpowiedział, że 

ten,  kto  odpowiada  za  odśnieżenie  drogi  w  której  znajduje  się  przejazd 

kolejowy, natomiast oczyszczenie torowiska należy do dróżnika. Podkreślił też, 

że jeśli na którejś z dróg coś się wydarzy, jakiś wypadek, uszkodzenie pojazdu, 

wówczas jest możliwość ubiegania się odszkodowania od właściciela drogi.

Pan  Tomasz  Rusiecki  zapytał  jak  wygląda  sytuacja  osób  bezdomnych  na 

terenie  Gminy  Karlino.  Z  informacji  złożonych  przez  Komendanta  Straży 

Miejskiej wiadomo, że jest 18 bezdomnych, a zapowiadają się większe mrozy, 

co z tymi osobami?

Pan Marek Lewandowski  Zastępca  Burmistrza  odpowiedział,  że  sytuacja 

bezdomnych  jest  na  bieżąco  monitorowana,  Straż  Miejska  z  pracownikami 

Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej objeżdżają miejsca w których 

zamieszkują bezdomni, dostarczono im koce, ponadto są w stałym kontakcie, 

sprawdzane są ich warunki bytowe. 

Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Miasta i Gminy Karlino stwierdziła, że 

większość  z  tych  osób  nie  ma  sytuacji  beznadziejnej,  są  to  osoby  które 

dysponują telefonami komórkowymi.      
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Ad. 3

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  poinformował 

obecnych,  że  zaproponował  projekt  uchwały  w sprawie przystąpienia  Gminy 

Karlino  do  Stowarzyszenia  Lokalnej  Grupy  działania  ,,Siła  w  Grupie”. 

Stowarzyszenie to powstało w ramach Programu Lider w poprzednim okresie 

programowania. Wówczas zawiązywały się partnerstwa, tworzyło je kilka gmin, 

czasami  pojedyncze  gminy.  W  rejonie  kołobrzeskim  również  taka  grupa 

powstała,  w  Województwie  jest  ich  kilka.  Te  lokalne  grupy  działania  brały 

udział  w konkursie,  aby pozyskać pieniądze,  które były przeznaczane przede 

wszystkim na opracowanie strategii  działania takiej grupy, jest to skierowane 

przede  wszystkim  dla  terenów  wiejskich,  nie  dotyczy  miast.  Najciekawsze 

pomysły wynikające ze strategii były nagradzane w ten sposób, że przyznawane 

były  pieniądze  na  wszystkie  sprawy  organizacyjne,  przygotowawcze, 

opracowanie dokumentacji technicznych, na przykład w Powiecie Kołobrzeskim 

robiono  częściowo  projekty  ścieżek  rowerowych  po  torach  kolejowych  po 

wąskotorówce.  Teraz  zaczyna  się  drugi  okres  programowania,  przychodzą 

środki na realizację konkretnych działań, konkretnych inwestycji.  Są to spore 

środki,  w  przypadku  Gminy Karlino  biorąc  pod  uwagę  liczbę  mieszkańców 

może  być  to  kilkaset  tysięcy  złotych.  Zaproponowano  przystąpienie  Gminie 

Karlino  do  Stowarzyszenia,  stąd  na  sesji  propozycja  projektu  uchwały 

w sprawie przystąpienia, Gmina musi jeszcze zostać przyjęta i jeśli tak się stanie 

wpłyną  środki  do  budżetu  Gminy,  które  mogą  być  przeznaczone  na  różne 

działania  na  terenach  wiejskich.  Wyjaśnił,  że  sesja  nadzwyczajna,  ponieważ 

10 stycznia br. odbędzie się Walne Zgromadzenie Stowarzyszenia,  a uchwała 

powinna  być  podjęta  wcześniej.  W Stowarzyszeniu  z  Zarządzie  znajdują  się 

osoby  fizyczne,  nie  jest  dobrze,  że  nie  ma  tam przedstawicieli  samorządów. 

Podkreślił,  że fakt,  iż Burmistrz małego miasteczka kieruje Związkiem Miast 

i  Gmin Dorzecza  Parsęty  nie  zawsze  odpowiada  większym gminom, jest  on 

potrzebny  przede  wszystkim  gminom  wiejskim  i  miejsko  –  wiejskim,  duże 

miasta  zawsze  poradzą  sobie  z  problemami  łatwiej.  Zaproszenie  dla  Gminy 
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Karlino jest wynikiem zrozumienia tej sytuacji, działania Związku prowadzone 

obecnie, ogromne inwestycje są przede wszystkim skierowane do mniejszych 

i słabszych gmin. 

Pan Stanisław Spaleniak Radny Rady Miejskiej w Karlinie  powiedział, że 

podczas wycieczek rowerowych po Gminie Kołobrzeg zauważył bardzo dużo 

oznakowanych  szlaków  pieszych,  rowerowych,  w  prawie  każdej  wiosce 

znajduje się tablica informująca kiedy dana wioska powstała, do kogo należała. 

Jeśli  składki  nie  są  wygórowane  można  byłoby  skorzystać,  przystąpić  do 

Stowarzyszenia ,,Siła w Grupie” i wykorzystać możliwości, aby powstały nowe 

ścieżki rowerowe na terenie Gminy Karlino. 

Pan Waldemar Miśko  stwierdził,  że przelicznik jest na jednego mieszkańca, 

ale nie potrafi powiedzieć, czy tylko mieszkańca terenów wiejskich, czy również 

miasta. Gdyby liczeni byli mieszkańcy miasta wysokość środków wyniosłaby 

około 1.000.000zł, tylko wsi byłaby to kwota pomiędzy 300.000 – 400.000zł. 

Pan Jan  Korzeniowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  powiedział,  że 

chciałby wiedzieć jaka będzie wysokość składki.

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  Pan  Miśko  podkreślił,  że  praca 

w Stowarzyszeniu jest pracą społeczną, a wszelki ekspertyzy, czy opracowania 

które wykonane we wcześniejszym okresie, ich koszt został pokryty ze środków 

zewnętrznych.  Dodał,  że  w  dniu  dzisiejszym  została  podjęta  uchwała 

wyrażająca wolę przystąpienia, a aby płacić jakąkolwiek składkę, to trzeba się 

na nią zgodzić. Przystąpienie do projektu będzie korzystne przede wszystkim 

dla mieszkańców wsi.

Pan Marek Lewandowski  Zastępca Burmistrza Miasta  i  Gminy Karlino 

wyjaśnił,  że  Gmina  Karlino  odniesie  same  korzyści  na  przystąpieniu  do 

Stowarzyszenia, które już funkcjonuje. Tychowo przyłączyło się do Koszalina, 

a  my  pójdźmy  do  Gościna.  Samodzielnie  takie  Stowarzyszenie  mogłoby 

powstać, gdyby Gmina liczyła 10.000 mieszkańców. 
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Pan Waldemar Grażyński  Radny  Rady  Miejskiej  w Karlinie  zwrócił  się 

z pytaniem od kiedy działa Stowarzyszenie i jakie ma projekty?

Pan Marek Lewandowski odpowiedział, że od momentu rejestracji.

Pan  Waldemar  Miśko  powiedział,  że  to  Stowarzyszenie  otrzymało  środki 

z  programu  Lider  na  opracowanie  strategii  działania  oraz  na  opracowanie 

między innymi projektów technicznych na ścieżki rowerowe. Podkreślił, że nie 

zna  szczegółów  co  w  ramach  swoich  działań  na  ich  terenie  planują  do 

wykonania. Jest szansa na to, aby Gmina po przystąpieniu do Stowarzyszenia 

otrzymała  środki  na  działania  przewidziane  w  wieloletnim  planie 

inwestycyjnym na terenach wiejskich, na przykład świetlice, strefy rekreacji, nie 

droga, ale mniejsze projekty.

Pan  Tomasz  Pączek  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  pierwszy  okres 

przeznaczony był na przygotowanie projektów, tamte gminy są przygotowane, 

a Karlino nie ma projektów, czy środki do wykorzystania będą przyznane na 

daną gminę? 

Burmistrz Miasta i Gminy Karlino Pan Waldemar Miśko wyjaśnił, że są to 

środki przyznane na mieszkańca danej gminy i tylko na jej terenie może to być 

spożytkowane. Nie ma problemów, czy ktoś ma dziś projekty, dlatego, że okres 

wykorzystania jest do 2013 roku.     

 Pan Waldemar Grażyński zwrócił się z pytaniem dlaczego Gmina Karlino nie 

przystąpiła wcześniej?

Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że nie było takiej propozycji.

Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie  zapytał, jakie są 

budżety gmin, które należą do tego Stowarzyszenia? 

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  odpowiedział,  że  nie  zna  wielkości 

poszczególnych budżetów.
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Pan Jan Korzeniowski powiedział, że należy spodziewać się, że nie będzie to 

1.000.000zł.      

Pan  Waldemar  Miśko  powiedział  po  raz  kolejny,  że  będzie  to  kwota 

1.000.000zł lub 300.000 – 400.000zł w zależności od tego, czy brani będą pod 

uwagę mieszkańcy całej Gminy, czy tylko terenów wiejskich. 

Pan Andrzej Solecki Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że nawet 

300.000zł jest również kwotą, która przyda się na teren wiejski. 

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  dodał,  że  chodzi  o  zachęcenie  do 

działania,  o  uaktywnienie  lokalnego  społeczeństwa,  by  pokazali  się  lokalni 

liderzy.  Dziś  nie  można  konkretnie  powiedzieć,  że  jeśli  zostaną  przyznane 

środki  to  będą  przekazane  na  remont  świetlicy,  trzeba  dać  szansę  ludziom. 

Czasu jest dość, aby środki wykorzystać, nie trzeba się spieszyć.

Pan Tomasz Rusiecki  powiedział, że w przyszłości przynależność do takiego 

Stowarzyszenia może ułatwić działanie. Gmina sama nie mogłaby go utworzyć, 

ponieważ ograniczał ją limit 10.000 mieszkańców. 

Pan Sławomir Kaczmarek Radny Rady Miejskiej  w Karlinie  zwrócił  się 

z  pytaniem  ile  osób  zostanie  wyznaczonych  do  pracy  w  Stowarzyszeniu 

z ramienia Gminy Karlino. 

Pan Waldemar Miśko  odpowiedział,  że jedna osoba, zgodnie  z tym co jest 

w projekcie uchwały. 

Pan  Tomasz  Rusiecki  Przewodniczący  Rady  zaproponował  osobę  Pana 

Waldemara  Miśko  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Karlino  jako  reprezentanta 

Gminy Karlino, ponieważ ma największy obraz tego, co się w Gminie Karlino 

dzieje, aby mógł szybko podejmować decyzje. 

Pan Jan Korzeniowski  zaproponował, że może odpowiedniejszy byłby któryś 

z  radnych z  trenów wiejskich,  skoro te  pieniądze mają  być przeznaczone na 

wieś.
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Pani Bożena Nadziejko Radna Rady Miejskiej w Karlinie  powiedziała, że 

poszczególni  radni  z  terenów  wiejskich  znają  potrzeby  w  swoim  okręgu 

wyborczym, natomiast Burmistrz widzi obraz wszystkich wsi z terenu Gminy. 

Pan Sławomir Kaczmarek  zwrócił się z pytaniem do Burmistrza Miśko, czy 

życzyłby sobie jakieś ,,ciało doradcze”?

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  Pan  Miśko odpowiedział,  że  nie 

potrzebuje ,,ciała doradczego”, ale to co będzie robione na terenie gminy będzie 

wynikiem pracy i współpracy szerokiej, a nie decyzji Burmistrza. Podkreślił, że 

to właśnie on będzie mógł doradzić,  a  współpraca będzie na pewno radnych 

z terenów wiejskich, ale również sołtysów.

W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XXIX/292/09 

została podjęta.

Ad. 4

Nie zostały zgłoszone żadne interpelacje.

Pan  Kazimierz  Ryszewski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zaprosił 

wszystkich  obecnych  do  uczestnictwa  w  Wielkiej  Orkiestrze  Świątecznej 

Pomocy, która grać będzie w niedzielę na terenie Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Karlinie. Zwrócił się też do Przewodniczącego Rady Pana Rusieckiego, aby 

poprosił  o  wsparcie  sołectwa.  Przypomniał,  że  w  roku  ubiegłym  dzięki 

dostarczonym przez sołectwa ciastom które zostały sprzedane, udało uzyskać się 

bardzo pokaźną kwotę.  

Pani  Bogumiła  Hałasa  Wiceprzewodnicząca  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

przypomniała  obecnym,  że  w  roku  ubiegłym  radni  zasponsorowali  zupę 

grochową i zaproponowała, aby w tym roku również tak zrobiono.
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Pan Tomasz Rusiecki powiedział, że zwróci się do sołtysów o wsparcie. Dodał 

też,  że  będzie  prowadził  imprezę  zorganizowaną  przy  Domy  Strażaka. 

Przypomniał, że w roku poprzednim była zebrana najwyższa dotychczas kwota, 

jaką  udało  się  uzyskać  w  Karlinie  podczas  zbiórki  na  Wielką  Orkiestrę 

Świątecznej  Pomocy.  Zaapelował  do  radnych  o  wzięcie  udziału  w  Wielkiej 

Orkiestrze Świątecznej Pomocy.

Pan Waldemar Grażyński  Radny  Rady  Miejskiej  w Karlinie  zwrócił  się 

z  pytaniem,  co  się  stanie  z  rodziną  z  ulicy  Waryńskiego  5,  w której  lokalu 

mieszkalnym w dniu dzisiejszym był pożar?

Pan Marek Lewandowski  Zastępca Burmistrza Miasta  i  Gminy Karlino 

odpowiedział, że ekspert ustala co było przyczyną pożaru i dodał, że stan lokalu 

jest taki, że rodzina może pozostać na miejscu.

Pan  Sławomir  Kaczmarek  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  ponownie 

zwrócił  uwagę  na  fakt  parkowania  samochodów  na  ulicy  Spichrzowej,  co 

uniemożliwia  wyjazd  z  tej  ulicy  autobusom.  Czy  kiedykolwiek  ktoś  został 

ukarany mandatem?

Pan  Dariusz  Michalski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

zwrócił  uwagę na fakt,  że  Pan Kaczmarek nigdy nie  zgłosił  Policji,  że  taka 

sytuacja ma miejsce, gdyby zgłosił wówczas Policja by interweniowała. 

Pan Kazimierz Ryszewski Radny Rady Miejskiej w Karlinie  stwierdził, że 

chociaż tymczasowo należałoby poprawić na ulicy Konopnickiej nawierzchnię 

obok wjazdu do Komisariatu Policji. 

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino odpowiedział, że 

może wiosną uda się uporządkować ten wjazd.

Pan  Jan  Korzeniowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się 

z pytaniem, czy ustalony jest  już termin przetargów na halę widowiskowo – 

sportową w Karlinie.
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Pan  Waldemar Miśko  stwierdził,  że  nie  ma  terminu  przetargu.  W grudniu 

został  ogłoszony  nabór,  który  będzie  trwał  dwa  miesiące  w  ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego, złożone wnioski będą oceniane najpierw 

formalnie,  a  potem merytorycznie,  co  potrwa  około  trzech  miesięcy.  Kiedy 

będzie  decyzja  o  przyznaniu  środków  wtedy  zostanie  ogłoszony  przetarg, 

ponieważ żeby to mogło nastąpić muszą być zapewnione środki na budowę hali 

sportowej.

Pan Jan Korzeniowski stwierdził, że środki są.

Pan  Miśko  wyjaśnił,  że muszą  być  zapewnione  wszystkie  środki,  na  całą 

inwestycję, a nie na poszczególne lata i dopiero wówczas można będzie ogłosić 

przetarg.  Podkreślił  też,  że  kluczowa  jest  decyzja  o  przyznaniu  środków 

z Regionalnego Programu Operacyjnego.          

Ad. 5 

Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  poprosił 

radnych o zgłaszanie dekoracji świątecznych do konkursu. Zwrócił uwagę na 

fakt, że znacznie mniej jest dekoracji niż było w latach poprzednich. Powtórzył 

też zaproszenie do wzięcia udziału w Wielkiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy. 

Powiedział,  że  następna  sesja  planowana  jest  w  ostatnich  dniach  stycznia, 

odbędzie się ona w budynku na ulicy Szymanowskiego 17, a następnie w Domu 

Strażaka odbędzie się spotkanie noworoczne radnych oraz zaproszonych gości. 

Ad. 6

Ponieważ nie zostały zgłoszone interpelacje Przewodniczący Rady Pan Rusiecki 

zaproponował przejście do następnego punktu obrad. 
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Ad. 7

Przewodniczący Rady Pan Rusiecki  powiedział, że odpowiedzi na zapytania 

i wnioski zostały udzielone na bieżąco.

Ad. 8

Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Karlinie Pan Tomasz Rusiecki podziękował za przybycie i udział radnym 

oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1520 dokonał zamknięcia XXIX sesji 

Rady Miejskiej w Karlinie.

Protokołowała:

Ilona Pyrtek-Safaryn
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	Protokół Nr XXIX/09
	z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej
	w dniu 5 stycznia 2009 roku
	Otwarcia XXIX sesji Rady Miejskiej w Karlinie dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Tomasz Rusiecki o godzinie 1400                        w Karlińskim Ośrodku Kultury przy ulicy Szczecińskiej 6 w Karlinie. Powitał zebranych radnych oraz zaproszonych gości (listy obecności załączono do protokołu). 
	Przewodniczący Rady stwierdził, że w obradach bierze udział 14 radnych,        co stanowi ustawową większość składu Rady i umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 
	Ad. 1b 
	Przewodniczący Rady Pan Rusiecki stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej sesji i zostały zgłoszone propozycje zmian do tego porządku? Ponieważ nie zostały zgłoszone przedstawił porządek i zaproponował jego  przyjęcie  w głosowaniu jawnym.
	Porządek obrad został przyjęty przez radnych w wyniku jawnego                       i jednomyślnego głosowania.
	Porządek obrad:
	1.Sprawy regulaminowe:
	a)stwierdzenie prawomocności obrad,
	b)przyjęcie porządku obrad, 
	c)przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Miejskiej.
	2.Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Karlino  o pracy w okresie międzysesyjnym.
	3.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Karlino do Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania ,,Siła w Grupie”. 
	4.Interpelacje i zapytania radnych.
	5.Wolne wnioski i informacje.
	6.Odpowiedzi na interpelacje.
	7.Odpowiedzi Burmistrza na zapytania i wnioski.
	8.Zakończenie XXIX sesji Rady Miejskiej w Karlinie. 
	Ad. 1c 
	Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół                  z XXVIII sesji Rady Miejskiej w Karlinie był wyłożony do wglądu w Biurze Rady i zwrócił się do radnych z pytaniem, czy są do jego treści uwagi lub wnioski do wniesienia? Ponieważ nie zostały zgłoszone zaproponował przyjęcie go w wyniku jawnego głosowania.
	Za przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Protokół Nr XXVIII/08              z  XXVIII sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej w dniu 19 grudnia 2008 roku został przyjęty.
	Ad. 2
	Ad. 3
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino poinformował obecnych, że zaproponował projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Karlino do Stowarzyszenia Lokalnej Grupy działania ,,Siła w Grupie”. Stowarzyszenie to powstało w ramach Programu Lider w poprzednim okresie programowania. Wówczas zawiązywały się partnerstwa, tworzyło je kilka gmin, czasami pojedyncze gminy. W rejonie kołobrzeskim również taka grupa powstała, w Województwie jest ich kilka. Te lokalne grupy działania brały udział w konkursie, aby pozyskać pieniądze, które były przeznaczane przede wszystkim na opracowanie strategii działania takiej grupy, jest to skierowane przede wszystkim dla terenów wiejskich, nie dotyczy miast. Najciekawsze pomysły wynikające ze strategii były nagradzane w ten sposób, że przyznawane były pieniądze na wszystkie sprawy organizacyjne, przygotowawcze, opracowanie dokumentacji technicznych, na przykład w Powiecie Kołobrzeskim robiono częściowo projekty ścieżek rowerowych po torach kolejowych po wąskotorówce. Teraz zaczyna się drugi okres programowania, przychodzą środki na realizację konkretnych działań, konkretnych inwestycji. Są to spore środki, w przypadku Gminy Karlino biorąc pod uwagę liczbę mieszkańców może być to kilkaset tysięcy złotych. Zaproponowano przystąpienie Gminie Karlino do Stowarzyszenia, stąd na sesji propozycja projektu uchwały                  w sprawie przystąpienia, Gmina musi jeszcze zostać przyjęta i jeśli tak się stanie wpłyną środki do budżetu Gminy, które mogą być przeznaczone na różne działania na terenach wiejskich. Wyjaśnił, że sesja nadzwyczajna, ponieważ        10 stycznia br. odbędzie się Walne Zgromadzenie Stowarzyszenia, a uchwała powinna być podjęta wcześniej. W Stowarzyszeniu z Zarządzie znajdują się osoby fizyczne, nie jest dobrze, że nie ma tam przedstawicieli samorządów. Podkreślił, że fakt, iż Burmistrz małego miasteczka kieruje Związkiem Miast         i Gmin Dorzecza Parsęty nie zawsze odpowiada większym gminom, jest on potrzebny przede wszystkim gminom wiejskim i miejsko – wiejskim, duże miasta zawsze poradzą sobie z problemami łatwiej. Zaproszenie dla Gminy Karlino jest wynikiem zrozumienia tej sytuacji, działania Związku prowadzone obecnie, ogromne inwestycje są przede wszystkim skierowane do mniejszych           i słabszych gmin. 
	Pan Stanisław Spaleniak Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że podczas wycieczek rowerowych po Gminie Kołobrzeg zauważył bardzo dużo oznakowanych szlaków pieszych, rowerowych, w prawie każdej wiosce znajduje się tablica informująca kiedy dana wioska powstała, do kogo należała. Jeśli składki nie są wygórowane można byłoby skorzystać, przystąpić do Stowarzyszenia ,,Siła w Grupie” i wykorzystać możliwości, aby powstały nowe ścieżki rowerowe na terenie Gminy Karlino. 
	Pan Waldemar Miśko stwierdził, że przelicznik jest na jednego mieszkańca, ale nie potrafi powiedzieć, czy tylko mieszkańca terenów wiejskich, czy również miasta. Gdyby liczeni byli mieszkańcy miasta wysokość środków wyniosłaby około 1.000.000zł, tylko wsi byłaby to kwota pomiędzy 300.000 – 400.000zł. 
	Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że chciałby wiedzieć jaka będzie wysokość składki.
	Burmistrz Miasta i Gminy Karlino Pan Miśko podkreślił, że praca                 w Stowarzyszeniu jest pracą społeczną, a wszelki ekspertyzy, czy opracowania które wykonane we wcześniejszym okresie, ich koszt został pokryty ze środków zewnętrznych. Dodał, że w dniu dzisiejszym została podjęta uchwała wyrażająca wolę przystąpienia, a aby płacić jakąkolwiek składkę, to trzeba się na nią zgodzić. Przystąpienie do projektu będzie korzystne przede wszystkim dla mieszkańców wsi.
	Pan Marek Lewandowski Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Karlino wyjaśnił, że Gmina Karlino odniesie same korzyści na przystąpieniu do Stowarzyszenia, które już funkcjonuje. Tychowo przyłączyło się do Koszalina,  a my pójdźmy do Gościna. Samodzielnie takie Stowarzyszenie mogłoby powstać, gdyby Gmina liczyła 10.000 mieszkańców. 
	Pan Waldemar Grażyński Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się            z pytaniem od kiedy działa Stowarzyszenie i jakie ma projekty?
	Pan Marek Lewandowski odpowiedział, że od momentu rejestracji.
	Pan Waldemar Miśko powiedział, że to Stowarzyszenie otrzymało środki            z programu Lider na opracowanie strategii działania oraz na opracowanie  między innymi projektów technicznych na ścieżki rowerowe. Podkreślił, że nie zna szczegółów co w ramach swoich działań na ich terenie planują do wykonania. Jest szansa na to, aby Gmina po przystąpieniu do Stowarzyszenia otrzymała środki na działania przewidziane w wieloletnim planie inwestycyjnym na terenach wiejskich, na przykład świetlice, strefy rekreacji, nie droga, ale mniejsze projekty.
	Pan Tomasz Pączek Radny Rady Miejskiej w Karlinie pierwszy okres przeznaczony był na przygotowanie projektów, tamte gminy są przygotowane,    a Karlino nie ma projektów, czy środki do wykorzystania będą przyznane na daną gminę? 
	Burmistrz Miasta i Gminy Karlino Pan Waldemar Miśko wyjaśnił, że są to środki przyznane na mieszkańca danej gminy i tylko na jej terenie może to być spożytkowane. Nie ma problemów, czy ktoś ma dziś projekty, dlatego, że okres wykorzystania jest do 2013 roku.     
	 Pan Waldemar Grażyński zwrócił się z pytaniem dlaczego Gmina Karlino nie przystąpiła wcześniej?
	Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że nie było takiej propozycji.
	Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zapytał, jakie są budżety gmin, które należą do tego Stowarzyszenia? 
	Burmistrz Miasta i Gminy Karlino odpowiedział, że nie zna wielkości poszczególnych budżetów.
	Pan Jan Korzeniowski powiedział, że należy spodziewać się, że nie będzie to 1.000.000zł.      
	Pan Waldemar Miśko powiedział po raz kolejny, że będzie to kwota  1.000.000zł lub 300.000 – 400.000zł w zależności od tego, czy brani będą pod uwagę mieszkańcy całej Gminy, czy tylko terenów wiejskich. 
	Pan Andrzej Solecki Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że nawet 300.000zł jest również kwotą, która przyda się na teren wiejski. 
	Burmistrz Miasta i Gminy Karlino dodał, że chodzi o zachęcenie do działania, o uaktywnienie lokalnego społeczeństwa, by pokazali się lokalni liderzy. Dziś nie można konkretnie powiedzieć, że jeśli zostaną przyznane środki to będą przekazane na remont świetlicy, trzeba dać szansę ludziom. Czasu jest dość, aby środki wykorzystać, nie trzeba się spieszyć.
	Pan Tomasz Rusiecki powiedział, że w przyszłości przynależność do takiego Stowarzyszenia może ułatwić działanie. Gmina sama nie mogłaby go utworzyć, ponieważ ograniczał ją limit 10.000 mieszkańców. 
	Pan Sławomir Kaczmarek Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się          z pytaniem ile osób zostanie wyznaczonych do pracy w Stowarzyszeniu                z ramienia Gminy Karlino. 
	Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że jedna osoba, zgodnie z tym co jest                      w projekcie uchwały. 
	Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady zaproponował osobę Pana Waldemara Miśko Burmistrza Miasta i Gminy Karlino jako reprezentanta Gminy Karlino, ponieważ ma największy obraz tego, co się w Gminie Karlino dzieje, aby mógł szybko podejmować decyzje. 
	Pan Jan Korzeniowski  zaproponował, że może odpowiedniejszy byłby któryś z radnych z trenów wiejskich, skoro te pieniądze mają być przeznaczone na wieś.
	Pani Bożena Nadziejko Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedziała, że poszczególni radni z terenów wiejskich znają potrzeby w swoim okręgu wyborczym, natomiast Burmistrz widzi obraz wszystkich wsi z terenu Gminy. 
	Pan Sławomir Kaczmarek zwrócił się z pytaniem do Burmistrza Miśko, czy życzyłby sobie jakieś ,,ciało doradcze”?
	Burmistrz Miasta i Gminy Karlino Pan Miśko odpowiedział, że nie potrzebuje ,,ciała doradczego”, ale to co będzie robione na terenie gminy będzie wynikiem pracy i współpracy szerokiej, a nie decyzji Burmistrza. Podkreślił, że to właśnie on będzie mógł doradzić, a współpraca będzie na pewno radnych          z terenów wiejskich, ale również sołtysów.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XXIX/292/09 została podjęta.
	Ad. 4
	Nie zostały zgłoszone żadne interpelacje.
	Pan Kazimierz Ryszewski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zaprosił wszystkich obecnych do uczestnictwa w Wielkiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy, która grać będzie w niedzielę na terenie Ochotniczej Straży Pożarnej   w Karlinie. Zwrócił się też do Przewodniczącego Rady Pana Rusieckiego, aby poprosił o wsparcie sołectwa. Przypomniał, że w roku ubiegłym dzięki   dostarczonym przez sołectwa ciastom które zostały sprzedane, udało uzyskać się bardzo pokaźną kwotę.  
	Pani Bogumiła Hałasa Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Karlinie przypomniała obecnym, że w roku ubiegłym radni zasponsorowali zupę grochową i zaproponowała, aby w tym roku również tak zrobiono.
	Pan Tomasz Rusiecki powiedział, że zwróci się do sołtysów o wsparcie. Dodał też, że będzie prowadził imprezę zorganizowaną przy Domy Strażaka. Przypomniał, że w roku poprzednim była zebrana najwyższa dotychczas kwota, jaką udało się uzyskać w Karlinie podczas zbiórki na Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy. Zaapelował do radnych o wzięcie udziału w Wielkiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy.
	Pan Waldemar Grażyński Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się           z pytaniem, co się stanie z rodziną z ulicy Waryńskiego 5, w której lokalu mieszkalnym w dniu dzisiejszym był pożar?
	Pan Marek Lewandowski Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Karlino odpowiedział, że ekspert ustala co było przyczyną pożaru i dodał, że stan lokalu jest taki, że rodzina może pozostać na miejscu.
	Pan Sławomir Kaczmarek Radny Rady Miejskiej w Karlinie ponownie zwrócił uwagę na fakt parkowania samochodów na ulicy Spichrzowej, co uniemożliwia wyjazd z tej ulicy autobusom. Czy kiedykolwiek ktoś został ukarany mandatem?
	Pan Dariusz Michalski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił uwagę na fakt, że Pan Kaczmarek nigdy nie zgłosił Policji, że taka sytuacja ma miejsce, gdyby zgłosił wówczas Policja by interweniowała. 
	Pan Kazimierz Ryszewski Radny Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że chociaż tymczasowo należałoby poprawić na ulicy Konopnickiej nawierzchnię obok wjazdu do Komisariatu Policji. 
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino odpowiedział, że może wiosną uda się uporządkować ten wjazd.
	Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się                 z pytaniem, czy ustalony jest już termin przetargów na halę widowiskowo – sportową w Karlinie.
	Pan Waldemar Miśko stwierdził, że nie ma terminu przetargu. W grudniu został ogłoszony nabór, który będzie trwał dwa miesiące w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego, złożone wnioski będą oceniane najpierw formalnie, a potem merytorycznie, co potrwa około trzech miesięcy. Kiedy będzie decyzja o przyznaniu środków wtedy zostanie ogłoszony przetarg, ponieważ żeby to mogło nastąpić muszą być zapewnione środki na budowę hali sportowej.
	Pan Jan Korzeniowski stwierdził, że środki są.
	Pan Miśko wyjaśnił, że muszą być zapewnione wszystkie środki, na całą inwestycję, a nie na poszczególne lata i dopiero wówczas można będzie ogłosić przetarg. Podkreślił też, że kluczowa jest decyzja o przyznaniu środków                z Regionalnego Programu Operacyjnego.          
	Ad. 5 
	Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie poprosił radnych o zgłaszanie dekoracji świątecznych do konkursu. Zwrócił uwagę na fakt, że znacznie mniej jest dekoracji niż było w latach poprzednich. Powtórzył też zaproszenie do wzięcia udziału w Wielkiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy. Powiedział, że następna sesja planowana jest w ostatnich dniach stycznia, odbędzie się ona w budynku na ulicy Szymanowskiego 17, a następnie w Domu Strażaka odbędzie się spotkanie noworoczne radnych oraz zaproszonych gości. 
	Ad. 6
	Ponieważ nie zostały zgłoszone interpelacje Przewodniczący Rady Pan Rusiecki zaproponował przejście do następnego punktu obrad. 
	Ad. 7
	Przewodniczący Rady Pan Rusiecki powiedział, że odpowiedzi na zapytania          i wnioski zostały udzielone na bieżąco.
	Ad. 8
	Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej  w Karlinie Pan Tomasz Rusiecki podziękował za przybycie i udział radnym oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1520 dokonał zamknięcia XXIX sesji Rady Miejskiej w Karlinie.
	Protokołowała:
	Ilona Pyrtek-Safaryn

